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ZÁPIS Z OPONENTUR PRAŽSKÉHO ATLETICKÉHO SVAZU 

pátek 9.12.22, v restauraci ,,Na Dvoustovce“  v areálu atletického klubu  Spartak Praha 4  

začátek jednání v 10:30 hod; 

 

Přítomni: Tomáš Purman - reprezentační trenér mládeže U20 a U18 oddělení mládeže ČAS; 

  Petr Šarapatka  sekční trenér SCM sekce překážek ČAS, předseda PAS; 

  Michal Halbich  člen výboru PAS, zástupce SpS Jeseniova Praha; 

  Štěpán Pobuda  vedoucí trenér SCM pro Prahu 6.-10.; 

  Dan Musil  vedoucí trenér SCM pro Prahu 1.-5.; 

  Petr Dubský  krajský manažer hl.m.Prahy, člen výboru PAS, SpS Radotín; 

  Radek Bártl  vedoucí trenér SpS Aktis Praha, člen výboru PAS; 

  Lukáš Drbohlav  vedoucí trenér SpS USK Praha; 

Remigius Machura předseda A.C.Sparta Praha; 

  Jana Kolčiterová zástupce SpS Jižní město; 

  Josef Jičínský  zástupce SpS Dukla Praha; 

  Michal Krčmář  vedoucí trenér SpS Olymp Praha; 

  Marek Čepelák  vedoucí trenér SpS ASK Slavia Praha; 

  Martin Ešpandr  vedoucí trenér SpS Sokol Královské Vinohrady; 

  Jiří Hejbal  předseda klubu Atletika Stodůlky; 

  Martina Feherová vedoucí trenér SpS Spartak Praha 4 

   

omluveni  Jindřich Šimánek SG Přípotoční, Milan Kovář – RTSCM sekce skoků; 
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Tradičně bylo v úvodu zmíněno specifické postavení hl. m. Prahy v rámci systému ČPTM mezi 

ostatními kraji, velká kvantitativní a kvalitativní šíře členské základny, velký počet aktivních jednotek 

ČPTM, relativně vysoká úspěšnost i úroveň jednotlivých článků SG, obě krajská SCM, dvě sekce SCM a 

všech dvanácti stávajících SpS. V souvislosti s tím znovu podpořena idea postupu 4 družstev 

v kategorii staršího žactva a 3 družstev v kategoriích dorostu a juniorů do nadstavbových 

republikových kol v soutěžích družstev. 

Dalším bodem vyplývajícím z výše uvedeného je, stejně jako v letech předchozích,  konstatování 

kritického nedostatku čtyřistametrových atletických stadionů na území hl. m. Prahy – stadiony, jež 

nepodléhají žádnému specifickému režimu jsou v Praze pouze ASK Slavia Praha a Spartak Praha 4 a 

není v jejich silách pokrytí kvalitních závodů pro všechny kategorie. Obdobná situace je pak v halách, 

v počtu veřejných závodů atd. Některé pražské oddíly již expandují i na území Středočeského kraje – 

využití haly v Nehvizdech a tunelu v Českém Brodě; 

Z tohoto pohledu byl poměrně zajímavý závěr samotných oponentur, z nějž vešlo konstatování, že 

vzhledem k vlastním aktivitám jednotlivých klubů, pozitivnímu přístupu městských částí, jsou 

plánovány rekonstrukce resp. výstavby v řadě pražských klubů majících SpS – Radotín, Spartak Praha 

4, Vinohrady, Stodůlky, Jeseniova, Dukla, USK – absolutně kritická je tak jen situace klubů sdružených 

pod velkými jednotami – ASK Slavia Praha; 

Již několik let opakovaným a stále bohužel nereflektovaným stran vedení ČAS je podnět PAS o 

maximální možný tlak ČAS směrem k MŠMT na legislativní rámec fungování sportovních tříd – 

k této žádosti, kterou výbor PAS poslal již v jarních měsících roku 2021 (viz.-zápis z 5.schůze výboru 

PAS 24.6.2021 usnesení č.21/05/005 - žádost na komisi mládeže ČAS k vytvoření tlaku na MŠMT na 

opětovné zařazení sportovních tříd resp. SpS do legislativy MŠMT – podnět výboru PAS ke komisi 

mládeže ČAS;) jsme bohužel nikdy neobdrželi žádnou odpověď ?! 

 
Zápis:  
 
Předsedající oponentního řízení Petr Šarapatka zahájil v 10:35 hod přivítáním všech přítomných a 

shrnutím koncepce řízení oponentur pražských ČPTM v roce 2022. Dále informoval o změnách 

v systému SpS. Od příštího roku budou do systému zařazeni i dorostenci a junioři. Nyní se 

přepočítávají body podle nového systému, který je ale bohužel v procesu ,,dolaďovaní“ a z pohledu 

všech přítomných skýtá bohužel řadu nejasností a nedostatků. Dle bodů budou rozdělovány i finanční 

prostředky. 

Hodnocení SpS: 

SpS USK Praha – vedoucí SpS Lukáš Drbohlav:  

Funguje už roky předávání dětí k trenérům. Trenéři si drží své kategorie - trenéři přípravek předávají 

trenérům žactva a ti trenérům mládeže. Straší žáci byli letos velmi slušně obsazení, ale přecházejí do 

dorostu a v mladších je to trochu slabší. Problém se školou – je naplněná, musí se vybírat – napadla 
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to školní inspekce. Rekonstrukce tartanu u základní školy, kde funguje hlavně mladší žactvo. Problém 

je se stadionem – vlastníkem FAČR, v pronájmu je malý stadion u haly. Problém je i se stadionem 

Rošického – tlak na FAČR od klubů aby ho prodali. Celkově vnímají problém se závody mladšího 

žactva v hale, není totiž prostor kde mít tyto závody. 

SpS SC Radotín – vedoucí Petr Dubský: 

Stavba stadion – dokončení červen 2023. Uspořádali  PP v přespolním běhu, spolupořádali PP 

mladšího žactva v pětiboji a pořádali 8 závodů včetně jednoho halového. 17 funkčních trenérů, v 11 

tréninkových skupinách. V roce 2022 závodili 2 družstva ml. žactva – družstvo A ve finále A na 8,. 

místě, st. žáci na 7. místě a st. žákyně na 9., dále závodili i dorostenci a dorostenky. 

SpS Sokol Královské Vinohrady – vedoucí Martin Ešpandr: 

Zvýšení členských příspěvků. Proškolení nových trenérů. První vrhačské závody v kouli v tělocvičně. 

Stále snaha o rekonstrukci stadionu. Žádá se o stavební povolení, ale nestihne se žádost o grant. 

Otevření otázky obnovy vrhačského poháru – úvaha zda oslovit J. Sutnara z USK. 

SpS Spartak Praha 4 – vedoucí Martina Feherová: 

Kapacita skupin přípravek a žactva je stále naplněná. Je znát větší podíl dívek. Přípravka a ml. žactvo 

trénuje 2x týdně, starší žactvo 3x týdně. Velká výhoda haly. Velká pořadatelská činnost. 2 turnusy 

letního soustředění od přípravky po žactvo. Účast dvou zástupců žactva na mezistátním utkání díky 

dvěma medailovým umístěním na MČR žactva. 

SpS Jižní Město – v zastoupení Jana Kolčiterová: 

Fungují na 2 stadionech. Problémem jsou malé tréninkové plochy. Stadiony jsou nedostačující, mají 

333m, jen 2 dráhy a uprostřed umělou plochu. Dalším problémem je přítomnost veřejnosti a 

stadionech a bohužel ničení vybavení – výšky a tyčky. Tréninky jsou každý den. U žákyň je výkonnost i 

počet dostačující, u chlapců to je nižší. Příměstské tábory. Závody hlavně oddílové z důvodu 

nevyhovujících stadionů. 

SpS Sparta Praha – v zastoupení předseda klubu Remigius Machura: 

Před 2 lety propad-odchod trenérů i odchovanců. Pořádají vlastní školení trenérů – bohužel 

proškolený trenér není kvalitní trenér. Snaží si vychovat trenéry z vlastních řad. Problém je velká 

fluktuace trenérů – někdo se vyškolí a za 2 roky skončí. Družstvo st. žáků obsadilo 3. místo, pak bylo 

po prokázaném pochybení v nasazování jednotlivých závodníků posunuto na 4. místo. V rámci této na 

oponenturách definitivně uzavřené causy je třeba změnit oficiální výsledky daného závodu na webu 

ČAS. Poukázání na nevhodnost testování v rámci srazu SCM. Snahou je otevřít sportovní třídu na ZŠ 

Na Balabence. Návrh na vytvoření „profesionální“ technické čety v rámci spádových oblastí. 

Diskuze k problematice startů žáků na družstvech Sparty. Pokud příště dojde k nějakému podobnému 

prohřešku, bude to technický delegát řešit přímo na místě, rozhřešování expost není efektivní ani 

výchovné. 
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SpS ASK Slavia Praha – vedoucí Marek Čepelák: 

,,Sportovka“ znovu v užší diskusi se zástupci USK Praha a SK ZŠ Jeseniova otevřena rozprava 

k legislativě sportovních tříd – důležité je, jak k tomu přistupuje ředitel. Nyní problém, že jsou plné 

třídy. Nadále došlo ke stanovení tržních nájmů. Problém s naplněním skupin mladšího žactva. Dalším 

problémem je stav stadionu Eden. Probíhá stále reklamace povrchu. Také velká fluktuace trenérů 

přípravek. Nekomfortní situace s odpočtem bodů pro SpS za trenéry SCM či SG – pro ty trenéry je to 

určitý kariérní postup – prošli výběrovými řízeními, pracují pro ČAS a realita je taková, že oddíl, který 

je vychoval, vyprodukoval je za to ve finále v podstatě potrestán……… 

SpS Atletika Stodůlky – v zastoupení předseda klubu Jiří Hejbal: 

Změna názvu oddílu – Atletika Stodůlky. Vypustilo se TJ Sokol a v širším atletickém povědomí je stále 

hluboce zakořeněn starý název. Kapacita oddílu je naplněna, jak členy, tak trenéry. Přes zimu 

v tělocvičnách 3 ZŠ. Pořádali závody na Strahově. Pořádali i další závody, včetně přespolního běhu 

(nově). Lajnovali stadion 250m – cena 150 000,-Kč. Pro děti SpS byly 3 soutsředění za rok. Stále se 

tlačí stavba stadionu. 

SpS Olymp Praha – vedoucí pan Michal Krčmář: 

Nové vedení klubu při resortním centru i nové vedení resortního centra – turbulentní doba přinášející 

řadu změn. Rozšíření trenérských řad. Naplněnost oddílu je celkem uspokojivá. Jen je znát větší odliv 

chlapců než u dívek. Výkonnost individuální je uspokojivá - 2 medaile na MČR.. U družstev to je 

složitější. Začíná být problém s tréninky v hale a jiných krytých prostorech.  

SpS Aktis Praha – vedoucí Radek Bártl: 

Členská základna v zásadě stejná. Daří se konsolidovat trenérské jádro – spoléhají hlavně na vlastní 

odchovance. Trénují na 2 stadionech 250m. Na jednom jsou mladší, na druhém jsou starší. Stále 

rozjíždějí sportovní třídy – mají štěstí s nákloností ředitele. Problémem je menší zájem a asi i 

povědomí o sportovních třídách – ač se to snaží propagovat. Pořádali 12 závodů - dost pomohl 

nakoupení cílové kamery. Zlato na MČR žactva. V oddíle mají spíše děvčata než chlapce. Byla snaha o 

vytvoření vrhačské louky, což bohužel nevyšlo. Nebylo to bohužel podpořeno ani z ČAS. 

SpS Dukla Praha – v zastoupení tajemník oddílu pan Josef Jičínský: 

V mládeži jsou na vzestupu. Družstvům se dařilo. Na MČR měli 4. Sportovní družstvo juniorů = SDJ, 

něco jako talent team na USK, mládežnická sekce RSC. Kapacita přípravek a žactva naplněna. Každý 

rok pořádají nábor. Již není možné se rozšířit z důvodu obsazenosti všech prostor, jak stadionu, tak 

vnitřních sportovišť. Velké spokojenost s výsledky jednotlivců i družstev v žactvu i mládeži. 

SpS Jeseniova Praha – v zastoupení předseda oddílu pan Michal Halbich: 

Kladné hodnocení sezony. Zlato v družstvech juniorů. Pracují s trenéry ze svých řad. Dělají i vlastní 

školení. Mají velkou výhodu ve sportovních třídách. Vybírají si ty, kteří ve sportu nebudou chtít 

pokračovat v aktivním sportu, ale mohli by pomáhat trenérů. Velkým úspěchem byl postup družstva 
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mužů do baráže o extraligu. Snahou je nyní rekonstrukce celé sportovní plochy. Trochu začíná 

problém fungování oddílu s vedením školy. Velkým přínosem je pravidelná docházka fyzioterapeutky. 

Chybí zázemí typu klubovny. 

Sportovní gymnázium – Přípotoční: 

Dlouhodobě setrvalý stav s prioritou pokračování v atletickém tréninku zejména po ukončení studia a 

výkonnostním vzestupem až v kategorii dospělosti. Trvalé též trenérské zastoupení na snížených 

úvazcích. Vedoucí trenér Jindřich Šimánek od podzimu pracovní úvazek v ASC Dukla Praha. Letos je 

přihlášených 72 zájemců, z toho 30 nedělá atletiku. Stále vysoká úroveň sportovců. Dost často 

pokračují v atletice dál. Sportovní gymnázia ČR měla samostatné oponentury. 

SCM 1-5 – Dan Musil: 

Letos navržených 27 lidí, teprve bude rozhodnuto o zařazení. Letos už uspokojivé zastoupení juniorů. 

Proběhl testovací sraz. K testování – všichni dostávají výsledky a všichni dostávají manuál k testům. 

Pracuje se na manuálu ke kineziologickému hodnocení.  

V koncepci ČASu je plán posouvat talentované jedince, co mají potenciál pro dospělou reprezentaci, 

k rezortním nebo sekčním trenérům. 

 

SCM 6-10 – Štěpán Pobuda: 

Poděkování za pořádání a pomoc při organizaci srazů SCM. Benefit přítomnost trenéra na srazech. 

Aktuálně 30 členů v SCM. Hlavně Slavie, Olymp, Dukla. 

Prosba o vyplňování aktuálních údajů u atletů v databázi ČAS – problém je potom třeba s rozesíláním 

pozvánek a oslovováním atletů. 

Tomáš Purman – zástupce ČAS, vedoucí trenér reprezentace U18 a U20; 

Evropská federace vymyslela novou formu halových závodů – DNA. Termínově v mezidobí mezi 

halovým MČR dorostu a juniorů a MČR dospělých. Soutěž je v Madridu. Výběr podle aktuálních 

tabulek. Po této pracovní informaci poděkoval účastníkům oponentur za plynulý, pracovně tvořivý a 

nekonfliktní průběh pražských oponentur a popřál pražské atletice úspěch v boji a snaze o udržení se 

v předních liniích celého národního atletického hnutí. 

 

Zapsal  na základě svých poznámek a postřehů členů výboru PAS pana Michala Halbicha a Petra 

Dubského dne 13.12.2022     Petr Šarapatka – předseda PAS; 


